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DĖL PRAŠYMO ATSAKYTI Į KLAUSIMUS 

 

Vadovaujantis Seimo statuto 208 straipsnio 13 ir 14 dalimis, prašome Ministrą Pirmininką 

Gintautą Palucką 2025 m. birželio 3 d. rytiniame Seimo posėdyje atsakyti į klausimus: 

1. Kodėl Jūsų pateikiama data apie paraiškos paskolai gauti pateikimą (2024 m. vasara) 

nesutampa su ILTE fiksuota paraiškos data – 2024 m. lapkričio 6 d., t. y. keliomis dienomis 

po to, kai buvote viešai įvardytas kaip būsimasis premjeras? Ar teikėte daugiau nei vieną 

paraišką? 

2. Ar tiesa, kad sprendimas dėl paskolos buvo priimtas neįprastai greitai? Kiek darbo dienų 

praėjo tarp paraiškos pateikimo ir sprendimo? Kokie vidutiniai sprendimo priėmimo terminai? 

3. Ar tiesa, kad Jūsų įmonė negalėjo iš karto pasirašyti sutarties dėl ILTE reikalavimo turėti 

atitinkamą įstatinį kapitalą, todėl šis buvo padidintas 2024 m. gruodžio 30 d., jau einant Jums 

premjero pareigas? 

4. Kas inicijavo sprendimą padidinti įstatinį kapitalą – Jūs pats, Jūsų verslo partneris ar tai 

pasiūlė konkretūs ILTE specialistai? 

5. Ar suprantate, kad spręsdamas įmonės finansinius ir direktoriaus įdarbinimo klausimus 

tiesiogiai dalyvaujate įmonės veikloje ir valdyme? 

6. Ar žinojote, kad pagal ILTE taisykles, jei įmonės laikomos susijusiomis, tuomet vertinamas 

„vyresnės“ įmonės amžius, todėl UAB „Garnis“ neturėtų teisės pretenduoti į startuoliams 

skirtą paskolą? 

7. Ar dėl teisės pretenduoti į startuoliams skirtą paskolą pasirinkote UAB „Garnis“ kaip 

formaliai jaunesnę įmonę paskolai, nors ji veikė toje pačioje srityje kaip ir Jūsų senesnė įmonė 

UAB „Emus“ (kuriai tuoj sueis 15 metų)?  

8. Ar formalumai paskolai gauti paaiškina ir tiksliai apskaičiuotą Jūsų dalį akcininkų struktūroje 

– 49 % UAB „Garnis“ ir 51 % UAB „Emus“, kas leido formaliai išvengti susijusių įmonių 

statuso?  

9. Ar esate sudarę su kitu akcininkų akcininkų sutartį (susitarimą)? Jeigu taip, ar galite jį 

pateikti? 

10. Ar toks įmonių akcininkų struktūros paskirstymas buvo Jūsų teisininkų ar agentūros 

specialistų rekomendacija? Kas parengė tokią struktūrą ir ją pagrindė? 

11. Viešai teigėte, kad įstatinis kapitalas UAB „Garnis“ buvo padidintas UAB „Emus“ lėšomis. 

Kaip tai įmanoma, jei įmonės nėra tarpusavyje susijusios juridiniais ryšiais? 
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12. Ar UAB „Emus“ buvo išmokėti dividendai ir ar juos deklaravote? Ar įmonė skyrė paskolų 

akcininkams ar kitų finansinių instrumentų, leidusių naudoti įmonės lėšas? Ar galite pateikti 

dokumentus, įrodančius pinigų kilmę? 

13. Kaip vertinate faktą, kad už prekes, kurios buvo skirtos UAB „Emus“, sąskaita apmokėjimui 

buvo išrašyta UAB „Garnis“. Ir tik tada, kaip teigiama viešai skelbiamoje informacijoje, kai 

įsikišo UAB „Garnis“ vadovas. Ar UAB „Emus“ sąskaitų apmokėjimas per UAB „Garnis“ iš 

ILTE gautos paskolos nėra piktnaudžiavimas iš ILTE gauta paskola ir šios paskolos gavimo 

sąlygomis? Ar tai neatskleidžia tikrųjų UAB „Garnis“ steigimo ir paskolos gavimo iš ILTE 

tikslų? 

14. Ar manote, kad 15 metų veikiančiai įmonei, kurios akcininkai valdo dar vieną naujai įsteigtą 

įmonę toje pačioje srityje, turėtų būti leista naudotis „startuolių“ programa? 

15. Kaip vertinate tai, kad tokia įmonių schema galėjo eliminuoti tikruosius pradedančiuosius 

verslus iš konkurencijos dėl paramos? 

16. Jūsų žiniomis, ar ILTE vertino visas Jūsų verslo grupės įmones kaip nepriklausomas, 

remdamasi tik formalia akcininkų procentine išraiška. Ar tikslinote, derinote grupės įmonių 

priklausomybę su konkrečiu asmeniu? 

17. Ar kaip pareigas einantis Ministras Pirmininkas nusišalinote nuo sprendimų ar diskusijų, 

susijusių su ILTE veikla ar viešųjų paskolų administravimu? 

18. Ar deklaravote paskolos prašymo ir gavimo faktą kaip galimą interesų konfliktą Vyriausiojoje 

tarnybinės etikos komisijoje? 

19. Ar esate pasirengęs bendradarbiauti su Europos prokuratūra? 

20. Ar galite dabar Seimo salėje paviešinti: A) pateiktą paraišką; B) paskolos sutartį su sąlygomis; 

C) kapitalo padidinimo šaltinių dokumentus; D) SVV deklaraciją. 

21. Kokia nauda bus įmonei gavus šią paskolą palyginus su komercinių bankų paskolomis?  

22. Ar ILTE prašė pateikti akcininkų valdomų įmonių schemą? Jei taip, ar galite ją paviešinti?  

 

 

Seimo nariai 

 

Viktorija Čmilytė-Nielsen 

Edita Rudelienė 

Eugenijus Gentvilas 

Jevgenij Šuklin 

Ričardas Juška 

Simonas Gentvilas 

Simonas Kairys 

Viktoras Pranckietis 

Virgilijus Alekna 

Vitalijus Gailius 
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